
 
 
 
 
 
 
 
 

Folketingets Udvalg for Landdistrikter og Øer 

Folketingets Udvalg for Landdistrikter og Øer har d. 9. juni 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 107 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Magnus Heunicke (S). 

Spørgsmål nr. 107: 

”Kender ministeren til danske øer, der ikke er interesseret i at få indført den fulde lan-
devejsmodel til 281 mio. kr., som Dansk Folkepartis ordfører for landdistrikter og øer, 
Mette Hjermind Dencker, giver udtryk for i artiklen ”Udtalelse undrer på Ærø” i Fyns 
Amts Avis 6/6-16?” 

Svar: 

Jeg er bekendt med, at der nogle steder i forbindelse med den nye ordning med til-

skud til passagertrafikken i skuldersæsonerne har været en lokal diskussion om fær-

gekapacitet og biltrafik til en ø. 

 

For at sikre en smidig udformning af den nye ordning er der derfor indbygget en ventil 

i lovgivningen således, at kommuner, der modtager tilskud, kan indgå aftale med soci-

al- og indenrigsministeren om, at tilskuddet reduceres i særlige tilfælde.  

 

Social- og Indenrigsministeriet har ikke på nuværende tidspunkt modtaget henvendel-

se fra nogen kommune om, at kommunen ønsker at frasige sig en del af tilskuddet. 
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